
 

 

REFERAT 

MØTE I SAMARBEIDSUTVALG FOR NORDHORDLAND 

Dato:  18.05.2015 

Tid:  Kl. 12:30-15:00 

Sted:  Møterom regionrådet – Fossbygget 3. etg.  

Møteleder: Odd Ivar Øvregård     Referent: Mette Aspevik 

Tilstede:  Tord Moltumyr (kommuneoverlege Meland), Øystein Moldekleiv (Brukerutvalget HDS), 

Odd Ivar Øvregård (rådmann Osterøy), Karstein Totland (ordfører Masfjorden), Kjerstin 

Fyllingen (direktør HDS), Erling Jacobsen (Brukerutvalget HB), Åse Therese Nordstrønen 

(klinikkdirektør HDS), Johan Sandal (kommunalsjef Radøy), Anne Sissel Faugstad 

(viseadm.direktør Helse Bergen), Anne Hildegunn Færøy (Samarbeidssekretariatet), Peter 

Kubon (kommuneoverlege Austrheim), Terese Folgerøy (kommuneoverlege Lindås), 

Kjersti Vikebø Nesse (Fagforbundet), Eva Karin Skorpen (NSF), Mette Aspevik 

(Samarbeidssekretariatet) 

 

Ikke tilstede:  Geir Lien (rådgiver Helse Bergen), Bente Orlen Westervik (Brukerutvalget Helse Vest), 

Ernst Horgen (kommuneoverlege Fedje), Knut Moe (ordfører Modalen) 

Nr. Innhold 

13/15 

 
Godkjenning av innkalling og saksliste  

Godkjent uten merknader 
14/15 Godkjenning av referat fra forrige møte  

Godkjent uten merknader 
15/15 Revisjon av tjenesteavtale 8 om samhandling innen svangerskap- fødsel og 

barselomsorgen i Helse Bergen sitt opptaksområde 

- Revidert utgave av Tjenesteavtale 8 om samhandling innen svangerskap- fødsels- og 

barselomsorgen med rutiner for samarbeidet var sendt til utvalget i forkant av møtet. 

- Samarbeidsutvalget for Nordhordland hadde ingen merknader til revidert utgave av 

Tjenesteavtale 8 med vedlagte rutiner.  

Vedtak: 

Samarbeidsutvalget for Nordhordland tilrår at partene slutter seg til den reviderte 

avtalen om samhandling innen svangerskaps- fødsel- og barselomsorga. 

Samarbeidsutvalget vedtar vedlagt rutine for svangerskaps- fødsel- og 

barselomsorga. 
16/15 Handlingsplan 2015 

- SU Nordhordland oppfordrer SSE til å bruke lovverket og andre nasjonale føringer 

og styringsdokument ved utforminga av tiltakspunkt i Handlingsplanen. 

- Handlingsplanen 2015 ble gjennomgått, og følgende punkt ble kommentert: 

S.3:Systematisk evaluering og læring, punkt 3.1: SSE utarbeider mal for systematisk 

gjennomgang av avtaleverk i utvala og utformer bestilling til partene.  

- Administrativt kontaktmøte (AK) har godkjent at saken blir behandlet på møtet i 

september.  

- I henhold til Overordnet samarbeidsavtale skal det årlig gjennomføres systematisk 

gjennomgang av avtaleverket. Samarbeidssekretariatet (SSe) foreslår at den årlige 

gjennomgangen tar utgangspunkt i om der foreligger krav om endring av avtalen, 

om der foreligger nasjonale føringer som vil føre til endring av avtalen og om der 

foreligger systemiske avvik som viser behov for endring av avtalen. 
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- For å få innsikt og forståelse for hvordan praksis fungerer og hvilke endringer som 

må til for å optimalisere samhandlingen, holder SSE på å utarbeide en mal som tar 

utgangspunkt i erfaringer fra praksis i organisasjonene. Å gjøre avtalene kjent i 

organisasjonen er en utfordring, spesielt i kommunene. Det må kartlegges hvordan 

de redskapene som allerede er der kan brukes, og om noe kan gjøres annerledes for 

at avtalene skal bli bedre forankret og kjent i organisasjonene. Odd Ivar Øvregård 

vil drøfte dette med rådmannsutvalget i Nordhordland. 

 

S6=God likelydende informasjon/styringsdata tilgjengelig for partene 

- De fleste kommunene har gjennomført en folkehelseanalyse. Dette er en 

kontinuerlig prosess som er ment som et hjelpemiddel for politikere og 

administrasjon, blant annet for å se om der skal gjøres noen politiske grep i forhold 

til budsjetter. Det er ikke helt klart hvordan disse styringsdataene skal brukes. SSE 

skal utforme bestilling til partene innen 01.12.2015. Her er det viktig å se på hva 

som er fellestrekk, og hva som dermed kan være nyttig å bruke videre. 

 

S7=Videreutvikle møteplasser – både ledelse og fag 

- Forsknings- og utdanningsinstitusjonene sin tilknytning til samarbeidsstrukturen må 

videreutvikles. Den enkelte kommune og det enkelte foretaket må tenke gjennom 

hvilken tilknytning de ønsker i forhold til forsknings- og utdanningsinstitusjonene.  

 

S9= Pasientforløpstilnærming 

- AK vil på møte i september bestemme en ny frist til SSE når det gjelder kartlegging 

og forslag til videre arbeid med pasientforløp. 

 

S.2.2/4.2/8=Kommunikasjonssystem/roller og ansvar/omforente kompetanseplaner 
Grethe Fosse informerte om underutvalg for akuttmedisinsk beredskap (UFAB) 

Nordhordland sitt arbeid, og planene fremover (vedlegg 2). Kort oppsummert:  

- Å sikre kompetanse i den akuttmedisinske kjeden er viktig. For å få til det 

kompliserte arbeidet med kompetanseplaner på tvers av kommuner og sykehus, må 

partene møtes, snakke sammen og øve sammen. 

- Hvilke kompetanse og utstyr som finnes rundt omkring må kartlegges. Flere 

parallelle løp (for eksempel Røde Kors sitt arbeid) pågår i kommunene, men UFAB 

må forholde seg til de styrende dokumenter.  

- Utvalget ser at det er viktig å få bedre oversikt over roller og ansvar i 

akuttsituasjoner. 

- Nødnett har et større potensiale både innen sykehus, kommunehelsetjeneste og 

kommunal beredskap generelt. Der finnes flere instanser som trenger å involveres. 

- Risiko (ROS) analysene viser et behov for øvelse og samarbeid. UFAB ønsker å 

lage felles øvelser og prosedyrer på bakgrunn av ROS-analysene. 

- Kommunene ble oppfordret til å stille med representanter på øvelsesdagen 4. juni. 

Dette er en samøving som skal gi et reelt inntrykk av hva som befinner seg ute i 

kommunene, og hvilke kompetanseheving som trengs fremover. Til denne øvelsen 

må lederne sørge for at 3 – 4 ressurspersoner stiller fra hver kommune. Etter øvelsen 

4. juni ønsker UFAB lignende øvelser i alle kommunene. 

Arbeidsgruppe: 

- AK har sluttet seg til at det blir etablert en felles arbeidsgruppe, som er sammensatt 

av 1 kommunerepresentant fra hvert UFAB, 1 representant fra HDS og 3 

representanter fra Helse Bergen. Arbeidsgruppen skal utarbeide fremlegg til en 

felles tilnærming for tiltak og planer knyttet til punktene 2.2, 4.2 og 8.1 i 

Handlingsplan Samhandling  2015. Partene skal melde inn sine deltakere til 

arbeidsgruppen innen mai 2015. UFAB Nordhordland velger representantene selv. 
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17/15 Superbrukerne – pasienter med behov for langvarige og koordinerte tjenester (LKT) 

Helse Bergen har tatt initiativ til prosjektet rettet mot pasienter med behov for langvarige og 

koordinerte tjenester (LKT), og ønsker nå å invitere inn samarbeidspartene. Anne Kvalheim 

orienterte om prosjektet (vedlegg 1). 

- Alle var enige om at dette er et spennende og viktig prosjekt.  

- Kommunene har en stor utfordring i forhold til det organisatoriske skillet. For at 

prosjektet skal ha ben å stå på, må det forankres i kommunene.  

- Styringsgruppen i prosjektet skal bestå av en representant fra hvert utvalgsområde 

og 2 representanter fra Bergen kommune. Prosjektgruppen skal bestå av 2 

representanter fra hvert utvalgsområde.   

- Man må sikre en bredde-representasjon ut i fra faggruppene, og det er viktig å få 

fastlegene med. Leder i samarbeidsutvalget skal ta ansvar for å skaffe representanter 

til prosjektet. 

 

Vedtak: 

Samarbeidsutvalget for Nordhordland slutter seg til at prosjektet blir igangsatt som 

planlagt. Det etableres prosjektgruppe, styringsgruppe og referansegruppe. Lederne av 

samarbeidsutvalgene melder inn representanter til prosjekt- og styringsgruppe og bidrar i 

samarbeid med SSe til at prosjektgruppa innehar nødvendig breddekompetanse. Frist for 

innmelding: innen 15. juni 2015. 
18/15 Langtidsmekanisk ventilasjon/hjemmerespirator 

- Det ble gitt en orientering om prosjekt for kompetanseutveksling mellom Helse 

Bergen og kommunene. Prosjektet skal bidra til kompetanseheving i kommunene i 

forhold til pasienter med behov for hjemmerespirator. De kommunene som har 

denne pasientgruppen blir oppfordret til å lage et undervisningsopplegg som kan 

brukes i andre kommuner, når det blir behov for det. 

- Samarbeidsutvalget for Nordhordland er enige om å støtte prosjektet. For tiden er 

det Osterøy og Lindås kommune som har pasienter med respirator. Odd Ivar 

Øvregård tar saken videre til Osterøy og Terese Folgerø tar saken videre til Lindås, 

og melder inn representanter til arbeidsgruppe.   
19/15 Referatsak fra underutvalg 

- I referatet til IKT-samhandlingsutvalg står der en del som skal inn i strategi- og 

økonomiplan. 

- Referat fra underutvalgene tas til orientering. 

- Ingen øvrige merknader til de andre referatene 

20/15 Gjensidig orientering fra partene om pågående eller planlagte prosesser, 

samarbeidstiltak og prosesser internt i organisasjonen som kan få konsekvenser for 

andre 

- Grunnlagsdokumentet sier at partene er pliktige til å orientere hverandre. Gjensidig 

orientering vil derfor være et fast punkt på sakslisten. 

Region Nordhordland Helsehus 

- Odd Ivar Øvregård orienterte om at der er et behov som ikke kan dekkes av 8000 

kvm, og at det nå planlegges å utnytte de 12000 kvm som er lov til å bygge på 

tomten. Sak om utvidete rammer for Region Nordhordland Helsehus er sendt til 

politisk behandling i eierkommunene.    

Ny mottaksklinikk 

- Anne Sissel informerte om den nye mottaksklinikken på HUS. Dette blir en 

spesialisering i spesialisthelsetjenesten.  
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Protonsenter 

- Forrige regjering gjorde et vedtak på at det skulle bygges 3 protonsentre i Norge, og 

et av sentrene var planlagt å skulle være i Helse-Bergen. Helse-Bergen har en tomt 

som skal være klar for dette. Nå er det gjort et nytt departementsvedtak på at saken 

må gå noen ekstra runder, og det kan se ut som at antall protonsentre i Norge skal 

reduseres. Nye avgjørelser skal tas i august. Dersom det kun skal bygges 1 senter, 

vil det mest sannsynlig bli bygget i Helse-øst.  

Interaktive henvisninger og rekvisisjoner (IHR-meldinger) 

- Kjerstin informerte om at nå skal det være mulig for HDS å motta IHR-meldinger. 

Sommerseminar for fastleger 

- HDS skal arrangere sommerseminar for fastleger som er tilknyttet sykehuset. 

Seminaret blir utarbeidet i samarbeid med PKO-ene. 
21/15 Orientering fra samarbeidssekretariatet om status for oppfølging av tidligere og 

aktuelle saker m.v. 

- Pleie- og omsorgsmeldinger: Det er satt ned en arbeidsgruppe for utarbeiding av 

felles retningslinjer og rutiner for sending og mottak av PLO-meldinger innen 

psykisk helse og rus.   
22/15 Eventuelt 

Terese Folgerø informerte om at hun sitter i et overordnet Nasjonalt 

kvalitetsindikatorutvalg som blant annet jobber i forhold til spesialisthelsetjenesten, 

kommunehelsetjenesten og samarbeid. Hun ønsker å bruke Samarbeidsutvalget for 

Nordhordland som et diskusjonsfora.   
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